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A alcaldesa, Cristina Fernández Davila, xunto ao concelleiro de Facenda, Pancho Alonso, e á segunda tenente de alcaldesa, Chus Garrote, na presentación do orzamento.
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C
on motivo do Día Inter-
nacional da Árbore cele-
brado o pasado 21 de

marzo, a Biblioteca Municipal

de Salvaterra organizou un par
de actividades conmemorativas
sobre Maxia e Obradoiro de se-
mentes.

Día da Árbore en Salvaterra

O
Concello de Salvaterra
de Miño  volve a por a
disposición dos seus

veciños e veciñas unha nova re-
mesa de composteiros,   dentro
do programa de compostaxe do-
méstico para vivendas unifami-
liares, gracias a adhesión ao
programa de compostaxe de SO-
GAMA que busca lograr unha
xestión máis sostible do lixo.

Deste xeito, O Concello man-
terá a súa extensión das prácticas
de autocompostaxe á novas vi-
vendas unifamiliares para pro-
piciar a reciclaxe da materia or-
gánica en orixe, un proceso con
importantes beneficios ambien-

tais e sociais.
Dado que os residuos orgáni-

cos representan aproximadamen-
te o 42% da composición media
dunha bolsa tipo, se estos se
reciclan en orixe e se evitan o
seu depósito en contenedores
verdes convencionais, o Concello
entregará menos toneladas de
lixo a SOGAMA, reducindo deste
xeito os costes.

@s Veciñ@s que se incor-
poren a esta nova fase, recibirán
igualmente manuais didácticos
nos que se explica de maneira
detallada a técnica a seguir
para obter un compost de boa
calidade.

Entrega de novos
composteiros en Salvaterra

O
Concello ven de recibir
un novo camión de lixo ,
adquirido polo municipio

por máis de 140.000€ e finan-
ciado a través do Plan Concellos
2021 da Deputación Provincial.
Trátase dun vehículo compactador
de RSU de 11m3, ampliando a ca-
pacidade de recollida considera-
blemente e que conta con moitas
melloras que facilitarán o traballo
dos operarios, conseguindo así
máis axilidade.

O incremento de poboación
tanto no centro urbano como nas
parroquias trae consigo tamén un
incremento na xeración de residuos
orgánicos que engadido a avan-
zada idade dun dos camións de

lixo cos que conta o Concello, xa
que debido a gran dispersión e
cantidade de poboación é nece-
sario que a diario se mobilicen
os dous vehículos, facía necesario

unha renovación co fin de mellorar
o servicio ofrecido, de forma que
se optimice da forma máis efi-
ciente posible a recollida de resi-
duos sólidos urbanos.

Salvaterra recibe un novo camión de lixo

T
ras a inauguración da Bi-
blioteca Pública Municipal
de Salvaterra de Miño, a

apertura a este novo espazo cul-
tural e lúdico podemos decir que
o balance é máis que positivo, xa
que contou cunha gran acollida
por parte dos veciños e veciñas. 

Con case un centenar de re-
xistrados dende a nova apertura,
dos cales a metade son nenos e
nenas, as instalacións foron tran-
sitadas por diferentes motivos,
dos cales destacan estudar, ler e
facer traballos académicos en
grupo, algo para o que as novas
instalacións se prestan, xa que a
propia configuración do espazo
nos invita a estudar.

Para cumprir con este obxec-
tivo, están ao servizo do usuario
ordenadores, enciclopedias e libros
que serven de consulta e apren-
dizaxe para calquera que o precise. 

A sala infantil tamén estivo
moi concorrida. Sempre acompa-
ñados por un adulto, os máis
aventureiros atrevéronse cun que-
bracabezas ou un conto infantil. 

Ademais as novas instalación
contan cun espazo polivalente
para presentacións de traballos
ou reuniós informativas.

Acerca das actividades com-
plementarias, este mes  conme-
morouse o día de  Rosalía de
Castro, onde participaron ata 50
persoas. Tamén se crearon espazos
dedicados ao Día Internacional
da Muller, mediante a lectura de
Contos para a Igualdade.

Por último, cabe convidar a
todos aqueles que busquen un
entorno idóneo para aprender e
traballar a visitar a Biblioteca
Pública e lembrar que estas ins-
talacións están situadas no recinto
amurallado.

A Biblioteca Municipal de Salvaterra fai
balance logo dun mes nas novas instalacións

M
aría Fernanda Fernán-
dez Martínez foi a ga-
ñadora do primeiro

premio do concurso  por “Salva-
terra de Miño pola Igualdade”
por un vídeo no que denuncia
comentarios machistas e degra-
dantes. Tras obter o premio de
200 euros, Fernández represen-
tará a Salvaterra nos premios
nacionais da iniciativa “Ro-
dando por la igualdad”. 

O segundo premio, dotado

con 100 euros, teno acadado
Yanira García Pinto por un vídeo
no que canta contra a prostitu-
ción. Tamén levouse a cabo o
certame de TikTok “co hashtag
#Salvaterrademiñoporlaigualdad.
Un total de 32 concellos de toda
a xeografía española (31 locali-
dades e unha Mancomunidade)
sumáronse á segunda edición da
iniciativa nacional “Rodando por
la igualdad” para loitar xuntas
pola igualdade de xénero. 

“Salvaterra pola Igualdade” 
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O
Concello de Salvaterra,
dentro do seu programa
de mellora e ampliación

do servizo de saneamento, ven
de iniciar as obras para a im-
plantación do saneamento no
camiño da Manquiña e no lugar
de a Vesada, na parroquia de
Alxén por un importe de máis de
76.000€. Esta obra está finan-
ciada a través do Plan Concellos
2021 da Deputación Provincial.

Esta actuación ten como fin
dotar de saneamento a  máis de
40 vivendas, a través de varios
tramos de colector de  no lugar

de A Vesada , incluíndo o colector
por todo o camiño da Manquiña,
coa canalización de tuberías de

PVC, incluíndo todas as actuación
complementarias como excava-
cións, pozos e reposicións.

Saneamento no camiño da Marquiña

O
baldío de Pedra Pena de
0,7 hectáreas transfor-
mase nun bosque de

frondosas de castiñeiros e cerdei-
ras A comunidade de Montes For-
nelos da Ribeira xunto co IES de
Salvaterra de Miño e ANPA Chan
da Ponte transforman nun bosque
de frondosas o baldío de Pedra
Pena coa plantación de 150 cas-
tiñeiros e 15 cerdeiras. 

Este baldío atopábase sen ar-
borado polos graves incendios
que asolaron a comarca no 2017.
A comunidade de Montes Fornelos
da Ribeira conta con só 12 hec-
táreas de superficie de monte
clasificado, con parcelas de moi
pouca superficie o que supón un
problema para poder optar as
axudas da Consellería de Medio
Rural. 

Plantan 150 castiñeiros en
Fornelos da Ribeira

O
Concello de Salvaterra
de Miño realiza un ano
máis o Campamento de

Semana Santa dentro do seu pro-
grama de conciliación da vida la-
boral e familiar.

A actividade levarase a cabo os
días 11, 12, 13 e 18 de abril na
Casa da Cultura en horario de 9:00
a 14:00h, con posibilidade de am-
pliación dende as 7:30h. Os desti-

natarios son nenos e nenas nados
entre o 2010 e o 2019 e o prazo
de inscrición será dende o 1 ao 7
de abril, a cal se poderá realizar
no rexistro do Concello ou mediante
a sede electrónica.

Xogos, manualidades, cociña e
experimentos serán algunhas das
actividades que os nenos e nenas
realizarán para pasar unha Semana
Santa moi divertida.

Campamentos de Semana Santa
A

súa adhesión ao ORAL permitiu
ao Concello de Salvaterra ingre-
sar por anticipado nas arcas mu-

nicipais 238.109,17 euros da
recadación do servizo de recollida de
lixo do ano 2022. Así se recolle nunha
Resolución emitida pola Deputación a
solicitude do municipio.

A cantidade do anticipo correspón-
dese co 70% do padrón da taxa.

A petición foi formulada a mediados
deste mes de marzo pola Alcaldía de
Salvaterra e resolta favorablemente. A
cantidade anticipada será reintegrada
á Deputación con cargo ás liquidacións
trimestrais da taxa de lixo de Salvaterra
deste ano.

A Deputación anticipa
máis de 238.000 euros
da recadación do servizo

de recollida de lixo
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O
Grupo Municipal do PP,
ante o aluvión de pre-
guntas urbanísticas que

estaba a recibir por parte de ve-
ciños, decidiu iniciar unha rolda
de reunións a todas as parro-
quias e zonas de Ponteareas
para explicar o documento do
PXOM, aprobado definitivamente
por PSOE e BNG, e que está a
provocar xa os primeiros males-
tares, sobre todo no rural.

A primeira reunión produciuse
na parroquia de Areas. As próxi-
mas reunións continuarán polo

rural e ao finalizar todas as pa-
rroquias iniciarase outra rolda

de reunións en diferentes partes
do pobo de Ponteareas. 

PP Ponteareas leva o PXOM ás parroquias

A
alcaldesa de Ponteareas, Cristina
Fernández Davila compareceu xunto
ao concelleiro de Facenda, Pancho

Alonso, e á segunda tenente de alcaldesa,
Chus Garrote, para presentar o orzamento
do Concello para o ano 2022, que alcanza
unha cifra próxima aos 19 millóns de
euros. 

Este orzamento consolida o reforzo dos
servizos públicos. Dos case 19 millóns de
euros, o executivo destaca as partidas des-
tinadas ás políticas de benestar social,
que superan os 3 millóns de euros, para
atender prioridades como os servizos sociais,
a residencia de maiores, a axuda no fogar
ou a escola infantil entre outras. Outra
das partidas de gasto corrente máis relevante

é o servizo de limpeza viaria, recollida do
lixo e tratamento deste, que supera os 1,8
millóns de euros. 

Tamén relevantes son as partidas des-
tinadas a educación e cultura, que suman
2,2 millóns a investir en centros educativos,
biblioteca, actividades festivas e culturais
e no Conservatorio, a pesar de non ser
esta unha competencia municipal. En
total, o orzamento contempla 3,7 millóns
de euros para investimentos no centro ur-
bano e as parroquias.

Tras o ditame favorable da Comisión de
Facenda, os Orzamentos de 2022 foron
sometidos a debate en pleno municipal a
finais de marzo. A alcaldesa destacou que
estes orzamentos consolidan a “normali-

dade” no desenvolvemento económico do
Concello, ao continuar na liña de presentar
un orzamento cada ano. 

Pola súa banda, a segunda tenente de
alcaldesa, a socialista Chus Garrote, sa-
lientou que “son uns orzamentos que
apostan polo desenvolvemento do rural,
polo emprego e a formación".

Satisfacción dos socialistas
O PSdeG-PSOE de Ponteareas xa amosara

a súa satisfación trala reunión co BNG para
pechar un acordo  sobre os orzamentos.

Os eixes deste acordo foron os seguin-
tes: manter cando menos as diversas sub-
vencións e axudas a colectivos sociais,
culturais e deportivos do municipio; au-
mentar o orzamento do Centro de Reparto
de Alimentos; aumentar o orzamento para
o desenvolvemento do rural e das parro-
quias; aumentar o orzamento para o fo-
mento do Emprego; e manter o convenio
coa protectora de animais Os Biosbardos,
que desaparecera do borrador de orza-
mento.

Ponteareas presentou os
Orzamentos 2022

O
Grupo Municipal do PP
esixe que se inclúa
unha partida no orza-

mento municipal 2022 que re-
flicte o diñeiro comprometido
coa Xunta de Galicia para levar
a cabo a mellora da Estación de
Autobuses de Ponteareas. 

Os populares critican ao con-
celleiro Roberto Mera por "ne-
garse ao diálogo coa Xunta" en
materias como o Centro de Saúde
e a Estación de Autobuses.

A Xunta non pagará pola
xestión do Concello

Por outra banda a alcaldesa
Cristina Fernández Davila, la-

mentou a negativa da Xunta de
Galicia a pagar ao Concello de
Ponteareas a cantidade debida
pola xestión da Estación de Au-
tobuses dende 2011. 

Nun escrito remitido á alcal-
desa, a Consellaría de Infraes-
truturas e Mobilidade alega que
as perdas da Estación a pagar
se limitan ao período 2011-2016
e se compensan coa ocupación
de parte das instalacións por
parte de colectivos sociais como
Ponte Solidario. 

A alcaldesa respondeu que a
Consellaría “falta á verdade e,
afortunadamente, está documen-

tado o compromiso da Xunta de
pagar as perdas asumidas por
Ponteareas nestes once anos e
sen ningunha clase de compen-
sación por ocupación das insta-
lacións”.

O PP pide reflectir nos Orzamentos a achega
para a reforma da estación de autobuses

Estudan presentar denuncia
pola Central de Biomasa

O
s servizos xurídicos da
Asociación "Ponteareas
Saudable" estiman que,

de acordo co informe da arquitecta
municipal, as obras realizadas na
Central de Biomasa non se axustan
á legalidade urbanística vixente.

Tal e como denunciou esta
asociación, o Concello de Pon-
teareas outorgou a licenza de
construción dun Centro de Trans-
formación eléctrica á Compañía
Sestelo Expediente para dar ser-
vizo á planta de Biomasa sen o
preceptivo informe de patrimonio.
Isto despréndese da copia do
expediente do xulgado do Con-
tencioso nº 2 de Pontevedra o
día 9 de febreiro de 2022. Por
tanto, “Ponteareas Saudable” es-

tuda presentar un requirimento
da legalidade vixente e en con-
secuencia a demolición das obras
realizadas por non axustarse a
dereito.

P
onteareas xa conta con
novas marquesiñas para si-
nalizar as diferentes para-

das de transporte escolar da vila.
Cun investimento de 19.000€
dentro do Plan Concellos 2021 da
Deputación de Pontevedra, as
marquesiñas colocáronse en
Rañe, na parroquia de Moreira; en

Rocha, en Parada; en Santa Leo-
cadia, en Guillade; e no Alto da
Gloria, en Fontenla. Ademais
completouse a súa instalación
coa colocación de indicadores
para localizar as escolas unitarias
do rural, como as de Parada e
Portela en Xinzo e as de Moreira,
Ribadetea, Pías e Areas.

Novas marquesiñas para o
transporte escolar 
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A patria na carteira

H
oxe voulles  trasladar  unha re-
flexións sobre a primeira parte
do contido dun libro que estou

lendo. Titúlase “LA PATRIA EN LA CAR-
TERA”; o autor é Joaquim Bosch,  xuíz de
1ª Instancia. O autor ofrécenos un mon-
tón de capítulos dedicados á corrupción
pero hoxe imos falar só do que nos ofrece
na introdución do libro. En reflexións
posteriores iremos falando dos
diversos capítulos. Todos son
sumamente interesantes. Co-
mecemos, logo, por adentrar-
nos nas entrañas deste
apaixonante libro.

“Cuando el pasado se resiste
a pasar”, este é o titulo da in-
trodución; un Pais agredido por
las prácticas corruptas.

Métamonos nas tripas desta
publicación para que nos ilustre
sobre este estudio feito sobre
a corrupción, e sobre todo
sobre a corrupción deste noso
Pais, aínda que nesta ocasión
o momento non nos permita
máis que meter a puntiña.

A corrupción, en boca deste
autor, acostumamos a consi-
derala como unha das nosas
peculiaridades. Algo así seria
impensable noutros países eu-
ropeos, mais identificados pola
puntualidade, a excelencia or-
ganizativa ou a precisión na
fabricación de reloxos. Sen em-
bargo, en España, temos asumido con
naturalidade atávica que as conductas
indecentes forman parte da nosa paisaxe
institucional. Pasaron os anos, as lexis-
laturas e os distintos sistemas políticos
pero esta vergoñenta patoloxía permanece;
parece que non vaia a limparse nunca o
lixo dos nosos cuartos máis sucios.

Hai quen opina que somos un pais co-
rrupto por natureza e que as solucións
son imposibles, igual que unha persoa
pode padecer unha diabetes incurable.
Outros afirman que non hai tanta corrup-
ción como se di. As críticas presentan

diversidade de enfoques, pero as alusións
sociais as prácticas corruptas son conti-
nuas, desde humor, ao estoicismo, a in-
dignación e o autoodio.

Con frecuencia repítese o tópico de
que o carácter español é propenso á co-
rrupción, que se mostraría en fenómenos
como na novela  picaresca dos séculos
XVI e XVII. Seguro que hai comporta-

mentos desprezables que agora seguen
existindo: estamos tan saturados de co-
rrupción que os informes policiais, as
sentencias sobre o tema e as noticias
dos xornais poden parecernos narrativa
de costumes. Así podemos culpar rotun-
damente o incorrixible carácter hispano.
Sen embargo pode resultar temerario
pasar tan rapidamente da hipótese a apo-
teose.

Os protagonistas dos relatos picarescos
non son individuos con poder que abusan
dos seus cargos. Son personaxes marxinais
que intentan sobrevivir  a base de astucias,

trampas e enganos. O “Lazarillo”, o “Bus-
cón”, “Guzmán de Alfarache” ou “Rinconete
e Cortadillo”, intentan saír adiante nunha
ardua pelexa pola vida. As visións dos pí-
caros, con frecuencia plagadas de ironía,
non entran na xestión dos cargos públicos
ou en apropiacións dos caudais de toda a
sociedade. Hai unha grande disparidade
entre a vida de Lázaro de Tormes e as

traxectorias de Roldán, Bár-
cenas ou Urdangarin. O pri-
meiro é un orfo que trata
de subsistir en situacións
límite. Os outros parten de
situacións acomodadas, pero
buscan enriquecerse máis
a toda costa e prexudican
os intereses comúns. A di-
ferencia entre a picaresca
e a corrupción actual é moi
sensible. A narrativa critica
cos vicios sociais non é ex-
clusiva de España. Na mes-
ma época escribíronse obras
no mesmo sentido por Eu-
ropa adiante. A proba é a
propia Reforma protestante
que se utilizou coma un
dos cabalos de batalla para
embestir contra as desver-
gonzas.

A reforma das costumes
foi tema reiterado en todos
os países europeos . Charles
Dickens sinalaba os defectos
da sociedade británica do

seu tempo; mentres que Balzac facía o
mesmo pero referido a sociedade francesa
e Larra escribía en Madrid sobre as con-
ductas mais reprobables. Con posteriori-
dade, Pérez Galdós deu un paso máis e
retratou nalgunhas das súas novelas de-
terminadas actuacións pouco exemplares
da Administración pública ao longo do
século XIX. A mediados deste século as
prácticas corruptas en España eran moi
semellantes ás doutros países europeos.
Será nese momento cando se comeza a
establecer as bases institucionais que
acabarán coa construción do Estado con-

temporáneo e intentarán acabar con fa-
voritismos, corruptelas e prácticas des-
honestas.

As reformas estruturais noutros países
de Europa permitíronlle chegar ao século
XX con profundas transformacións sociais,
administrativas e políticas. Dinamarca é
actualmente un dos países con niveis
máis baixos de corrupción do mundo,
pero logo das guerras napoleónicas, os
sobornos, os fraudes e as malversacións
aínda seguían estando presentes. As mo-
dificacións institucionais que se impulsaron
nesa épocas nas sociedades escandinavas
leváronas a reducir as prácticas corruptas
de maneira efectiva. En cambio en España
comezamos a rezagarnos na loita contra
a corrupción pola xestión clientelar das
tensións internas. A degradación progresiva
dos sistema da Restauración e o colapso
moral para as institucións que supuxo a
ditadura de Franco provocaron que as
prácticas corruptas acadaran  en España
dimensións abrumadoras. A nosa demo-
cracia non foi quen ata agora de impulsar
as reformas aconsellables para rematar
con esta lacra.

Non existe unha predisposición xenética
ou cultural que nos condene a perpetuidade
. En lugar de conformarnos resulta bastante
máis construtivo analizar con precisión o
problema. Hai motivos de sobra para de-
dicar tempo, reflexións e recursos para
mellorar a nosa calidade institucional.
En todos os estudios sociolóxicos dos úl-
timos tempos a corrupción ten sido cua-
lificada polos cidadáns como un dos prin-
cipais problemas do noso pais.

En próximas entregas seguiremos dán-
dolles pistas de como se foi conformando
este caldo de cultivo da corrupción en
España. Daquela xa nos adentraremos en
casos moi concretos e coñecidos, polo
menos de oídas, de todos vostedes. Polo
de agora estean atentos para que os co-
rruptos non lle dean gato por lebre; non
lles presenten como estupendas situacións
económicas que non son máis que prácticas
corruptas.

Páseno ben. Sexan felices.
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O
12 de marzo, a parro-
quia pontareán de
Xinzo acolleu o III Fes-

tival de Bandas Infantís despois
de tres anos sen poder celebralo
debido á pandemia. No auditorio
do Centro Cultural, as dúas ban-
das da Escola de Música (ESMU),

a Banda Infantil e a Peque-
banda, foron as protagonistas.

O sábado 9 de abril volverán
a actuar cando os músicos de
ámbalas agrupacións regresen
ó escenario do Centro Cultural
de Xinzo para a audición do se-
gundo trimestre da ESMU.

Festival de Bandas Infantís
en Xinzo

P
onteareas recupera a nor-
malidade e volverá a ser a
vila do Corpus como antes

da pandemia. Concello e alfom-
bristas mantiveron unha primeira
reunión de traballo para comezar
a perfilar a celebración da edición
deste 2022, “no que se recupera-
rán as mostras florais ao 100% e
o ambiente tradicional dunha
festa con 165 anos de historia
ininterrompida ata a chegada do
COVID”, salienta a alcaldesa, Cris-
tina Fernández Davila. 

Tras unha celebración virtual
e desde os balcóns das casas no
2020 e un festexo contido o ano
pasado con pequenas mostras
que ocupaban menos do 40% da

súa extensión habitual, o 18
de xuño deste ano as rúas
ponteareás volverán encherse
do arrecendo e da cor das al-
fombras florais. 

Tamén volve á normalidade
a colaboración con delegacións
convidadas e xa se iniciaron
os contactos coa da localidade
turolense de Aguaviva e coa
asociación arxentina Infiorata,
que tiñan prevista a súa partici-
pación na edición do 2020, así
como coas asociacións de alfom-
bristas da Orotava e Monçao para
manter o intercambio habitual
con estas localidades.

Por outra banda, xa está en
marcha a elaboración do cartel

desta nova edición da festa, de-
clarada de Interese Turístico In-
ternacional. Ademais, Concello e
alfombristas traballan tamén en
buscar fórmulas para incentivar
a choiva de pétalos, un dos mo-
mentos máis emotivos e peculiares
do Corpus ponteareán. 

Volve a normalidade ao Corpus

P
onteareas premiou a crea-
tividade do seu alumnado
no IV Concurso de poemas

ilustrados de Rosalía de Castro,
que celebrou a súa gala de en-
trega de galardóns no auditorio
municipal coincidindo coa con-
memoración do Día Mundial da
Poesía. 

O xurado seleccionou 16 tra-
ballos entre os máis de 80 pre-
sentados do CEIP Santiago de
Oliveira, do CEIP Feliciano Barrera
de Guláns, do CEIP Fermín Bouza
Brey, do CEIP Plurilingüe Nosa
Señora dos Remedios e do CPR
Plurilingüe A Inmaculada.

Deste xeito, nesta edición Lara
Álvarez acadaba o primeiro pre-
mio, mentres que Carmen Porto,
Lucía Blanco e Laura López con-

seguían o segundo, terceiro e
cuarto posto, respectivamente.
As outras nenos e nenas de pri-
maria galardoados foron Leire
Porto, Nicolás Acuña, Antía Fer-
nández, Carmen González, Roi
Lamela, Keely Dagneth Vala Sal-
danha Corpio, Uxía del Río, Antía
Prego, Asier dos Santos, Sara

Bargiela, Iria Barros e Saray Fer-
nández. Os 16 traballos premiados
decorarán as páxinas do calendario
escolar do vindeiro ano. 

O evento contou tamén coa
actuación das Punkiereteiras, un
grupo de mozas ponteareás con
música de pandeireta e canto
tradicional.

IV Concurso de poemas ilustrados de
Rosalía de Castro

A
Escola Infantil Municipal
de Ponteareas xa ten
aberto o seu proceso de

admisión de alumnado para o
vindeiro curso 2022/23, para
todas aquelas nenas e nenos de
entre 3 meses e 3 anos de
idade. O prazo de presentación
de solicitudes rematará o vin-
deiro 29 de abril. As familias
poderán consultar a documen-
tación necesaria e descargar o
impreso para a solicitude na

web do Concello. Tamén pode-
rán recoller os formularios na
propia Escola Infantil de 09.00
a 14.00 horas, sempre con cita
previa telefónica no
986661197. 

A concelleira de Benestar
Social e Igualdade, Verónica Ca-
rrera, lembra que, ao ser unha
escola de integración, pódese
solicitar praza para nenos e ne-
nas con discapacidade física,
psíquica e sensorial.

Aberto o proceso de solicitude de
praza na Escola Infantil Municipal 

A
Biblioteca Municipal de Ponteareas colabora co CEIP de San-
tiago de Oliveira no proxecto documental integrado (PDI)
deste curso, que leva por nome ‘Animalarium’ e se centra

principalmente na investigación e coñecemento do mundo animal.

Colaboración da Biblioteca co CEIP Oliveira
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O
PSdeG-PSOE de Pontea-
reas da por finalizada a
situación de interini-

dade prolongada pola emerxen-
cia sanitaria da COVID-19
elixindo a Delfín Domínguez
como novo secretario xeral. 

Domínguez estará acompañado
pola actual concelleira do goberno
municipal, Vanesa Fernández, como
Secretaría de Organización; o his-
tórico alcalde de Ponteareas, Fran-
cisco de Asís (Pancho) Candeira
Mosquera; a concelleira do goberno
Municipal, María Jesús Garrote
Represas, como Secretaria de po-
lítica municipal; Rubén Pérez Pre-
go, da Unión Xeral de Traballadores
(UXT) no cargo de Secretario de
acción electoral; Inés Vidal Alonso,
ex concelleira do goberno muni-
cipal e empresaria, como Secretaria

de igualdade e política social; e
Tomás González Mouriño, ex con-
celleiro socialista e enxeñeiro de
profesión, como Secretario de me-
dio ambiente. 

Novo Secretario Xeral do 
PSdeG-PSOE de Ponteareas

A
VI edición da Semana das
Ciencias pechou o pasado
venres cun grande éxito

de participación. Organizada pola
Concellería de Ensino, permitiu a
celebración de seminarios para
profesorado, saídas didácticas,
conferencias e obradoiros. 

Ao longo desta semana cien-
tíficos das universidades galegas
achegáronse ata Ponteareas para
reflexionar sobre “Sostibilidade
e cambio climático”. Tamén houbo
saídas didácticas pola beira do
río Tea para o alumnado dos
centros participantes.

O venres, na contorna da casa
do Concello, 23 stands de trece
centros educativos déronse cita
para amosar os seus coñecemen-
tos científicos. Centos de persoas
aprenderon da man do noso

alumnado e do seu profesorado.
A alcaldesa, Cristina Fernández

Davila, deu os parabéns a todos
e todas as participantes polo
seu bo traballo e a súa predis-
posición para aprender e, tamén,

para ensinar. Subliñou, ademais,
a importancia que ten a Feira
das Ciencias para dar visibilidade
a boa parte do traballo que fan
os centros escolares de portas
cara a dentro.

Éxito de participación na 
Semana das Ciencias

A
alcaldesa de Ponteareas, Cris-
tina Fernández Davila, e o con-
selleiro de Sanidade, Julio

García Comesaña, mantiveron un en-
contro en Santiago de Compostela no
que abordaron os problemas da sani-
dade pública na localidade e a cola-
boración municipal para un futuro
centro de saúde e que levou a mani-
festacións multitudinarias en Pontea-
reas e outras localidades do Condado. 

Cristina Fernández lembrou ao con-
selleiro os graves problemas polos
que atravesa o Centro de Saúde de

Ponteareas, entre eles
a falta de asignación
de médico a 9.000 ha-
bitantes polo escaso
persoal médico. García
Comesaña adiantou á
alcaldesa a intención
da Xunta de crear a
nova unidade de saúde
mental no Centro de
Saúde. 

Tamén trataron o tema dos terreos
para o futuro Centro de Saúde, cifrados
pola Xunta en 5.000 metros cadrados

construídos, tal e como estipulou a
comunicación remitida ao Concello en
novembro pasado. 

Ponteareas e a Xunta abordan as prioridades
do Centro de Saúde 

O
Grupo Municipal do PP solicitou ante a Con-
sellería de Sanidade da Xunta a posta en mar-
cha dunha Unidade de Saúde Mental para

Ponteareas e a súa comarca, tomando en conta o re-
punte de persoas con transtornos mentais e suicidios.
Esta unidade estará composta por cinco consultas
conformadas por psiquiatras, psicólogos, enfermeiros,
un traballador social e un administrativo.

O PP lamenta a pasividade do bipartito BNG-
PSdeG-PSOE en materia de Sanidade que se limita a
facer convocatorias de concentracións mentres a
Consellería segue esperando pola resposta do Concello
de proposta de terreos para o novo centro de saúde.
Tamén piden prazas para especialista en Atención
Primaria.

O PP pide Unidade de Saúde
Mental para Ponteareas
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O
Concello de Ponteareas
apoiou o proxecto da
Mesa pola Normalización

Lingüística sobre a ‘Iniciativa polo
audiovisual galego’, co obxectivo
de buscar a igualdade para o ga-
lego na dobraxe, audiodescricións

e financiamento de produción nos
termos contemplados na Iniciativa
Xabarín aprobada por unanimi-
dade no Parlamento galego. Con
esta campaña búscase igualmente
presentar emendas á nova Lei do
Audiovisual. 

Iniciativa polo audiovisual en galego

O
Ministerio de Transpor-
tes, Mobilidade e
Axenda Urbá publicou

a aprobación provisional do
proxecto de trazado para a me-
llora da seguridade viaria na Na-
cional 120, que posibilitará a
súa posta a exposición pública. 

Este proxecto está estimado
nun orzamento de 3,3 millóns
de euros e encadrado nunha ac-
tuación incluída no programa
de conservación e mantemento
da rede de estradas do Estado.
Beneficiará especialmente aos
veciños de Xinzo, Areas e Arnoso. 

Publicado o proxecto para a
seguridade viaria da N-120 

D
iante das distintas valo-
racións xurdidas a propó-
sito do proxecto de

seguridade viaria da N-120, o
PSdeG-PSOE criticou o "oportu-
nismo e a incoherencia das distin-
tas forzas políticas" locais sobre a
recente aprobación do proxecto.

Considerou que a mesma "é
unha mala nova para o PP", lem-
brando así o incumprimento das
promesas que para a N-120 e a

Variante supuxo o goberno de Ma-
riano Rajoy, coa súa táctica de
"meter unha partida inflada nos
orzamentos sen proxecto previo". 

Así mesmo, os socialistas pon-
teareáns criticaron como "lamen-
table que unha boa nova para
Ponteareas cause dor a forzas po-
líticas que din defender os inte-
reses do noso concello. Os cida-
dáns de Ponteareas non enten-
derían que a Plataforma N120,

BNG, PP e ACIP participasen
nunha manifestación a prol da
reforma da nacional 120 cando o
proxecto xa está aprobado e con-
tinúase coa tramitación". Ante o
que consideran como a "promesa
cumprida polo goberno de Pedro
Sánchez", os socialistas animan
a PP, BNG e ACIP a deixar as ac-
cións electorais para as eleccións
e se dediquen a traballar polo
interese común.

PSOE Ponteareas: "é un éxito histórico a
aprobación do proxecto da N120"

C
o fin de previr e preser-
var a seguridade da ci-
dadanía, o Concello de

Ponteareas está a executar la-
bores de desbroce, eliminación
da maleza e retirada de especies
pirófitas favorecedoras da proli-

feración de incendios forestais
en 25 parcelas delimitadas
como franxas prioritarias de se-
guridade do municipio.

A actuación enmárcase no
acordo asinado entre a Xunta
de Galicia, SEAGA e a FEGAMP.

Limpeza de 25 parcelas contra
incendios forestais  

O
portavoz de ACiP, Juan
Carlos González Carrera,
denunciou que o Conce-

llo de Ponteareas solicitou só 12
das 20 prazas adxudicadas pola
Xunta de Galicia na nova convo-
catoria de contratación municipal,
e na que o Concello de Ponteareas
podería contratar ata 20 traballa-
dores, xa que conta con máis de
100 preceptores da RISGA (Renta

de Inclusión Social de Galicia), se-
gundo os propios datos da Conse-
llería de Política Social.

Carrera sinala que os traballa-
dores que foron contratados o ano
pasado mediante este programa,
e que se encontran a punto de re-
matar o seu contrato, levan meses
reclamando unha serie de com-
plementos sobre riscos laborais
que non están recibindo e que

constan no Convenio Laboral do
Concello de Ponteareas.

ACiP denuncia falta de prazas na
contratación municipal
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D
entro dos eventos que o Conce-
llo de Arbo, organiza no mes de
Abril para promocionar a LXII

Festa da Lamprea  que este ano terá
lugar  os días 22, 23 y 24 de abril, volve
a organizar despois de dous anos de
parón por culpa da pandemía a VI Mar-
cha Btt da Lamprea o 10 de abril

O prezo por participar son 10 euro.
As persoas que queiran participar nesta
actividade, deberán inscribirse online
na paxina web da Festa da Lamprea
www.festadalamprea.gal, sendo o prazo
máximo de inscripción o día 6 de abril.

Os participantes contarán con seguro,
avituallamento, agasallo e o rematar a
proba deportiva poderán degustar a lam-
prea e viño das adegas de Arbo, para
levar un bo sabor de boca.

VI Marcha Btt da Lamprea 
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Por primeira vez foi elixida
unha presidenta, Fatma Galia
Ali

A
activista polos dereitos
humanos e comunicadora
Fatma Galia Ali é a nova

presidenta da Liga de Xornalistas
e Escritores Saharauís para Eu-
ropa. Fatma, escritora, conferen-
ciante e unha das figuras máis
activas da cultura e a sociedade
saharahuí, foi elixida polos par-
ticipantes na V asemblea desta
organización, reunida nas Neves
do 25 ao 27 de marzo. 

A convocatoria da/os profe-
sionais da información do con-
tinente europeo terá continui-
dade os vindeiros meses en Amé-
rica Latina e tamén en Asia, se-
gundo comentou o presidente
da Unión de Xornalistas sahara-
huis, Nafii Ahmed Mohamed.
Xosé Manuel Rodríguez Méndez,
alcalde das Neves, inaugurou

esta Asamblea, animando aos
asistentes a "romper o cerco
mediático" imposto en moitos
casos á realidade que viven os
saharauís. 

Fatma Galia Ali recoñeceu
que "é un momento dificil para
nós, sempre vimos a neutralidade
do Estado e do Goberno español,
que defendía a postura da ONU
e a legalidade internacional,
cambiou para defender a 'vía
marroquí' da autonomía". 

A clausura contou coa pre-
senza de alcaldesas e alcaldes
da zona do Miño, responsábeis
do Fondo Galego de Cooperación
e Solidaridedade, e do GDR Con-
dado Paradanta, os membros do
Intergrupo Paz e Liberdade para
o pobo saharaui do Parlamento
de Galicia, os deputados Alberto
Pazos, Montse Prado e Martín
Seco, que estiveron recentemente
nos campamentos, e un repre-
sentante da Xunta de Galicia.

As Neves acolleu a V Asemblea de
xornalistas saharauís en Europa

O
Concello de Covelo levou
a cabo a execución do
proxecto “Mellora das

instalacións do cemiterio de Pi-
ñeiro”, que está ao pé da PO-255,
e financiado con fondos propios,
a través do Plan Concellos da De-
putación de Pontevedra, supón un
investimento de 33.348,88€.

Trátase dun antigo local de
17,80 m2  nun estado moi dete-
riorado con humidades no teito e

no chan por filtracións na cuberta
e nas paredes, motivo polo que
tamén estaba en mal estado o ali-
catado. Entre algúns dos traballos
que se están desenvolvendo, está
a colocación dun depósito para o
almacenaxe de auga, catro proxe-
tores LED de 4.000 lm e 40W de
consumo, reemprazo de sanitarios,
novas portas de rexistro de chapa
de aceiro galvanizado e novas por-
tas con pechaduras para o osario. 

Melloras no cemiterio de
Piñeiro no Covelo 

B
orja Cachaldora, de 29
anos, é o novo axente da
Policía Municipal de As

Neves. Incorouse ao seu posto
logo de competar os 6 meses de
adestramento regulamentario, a
metade deles en Ponteareas e os
outros tres na Academia Galega
de Seguridade Pública (AGASP)
na Estrada.

Neste tempo recibiu formación
en materia xurídica, operativa,
asistencial, de tráfico, adminis-
trativa, técnica, social, xudicial
ou de investigación.

Borja é o único
axente da Policía Lo-
cal das Neves, o pri-
meiro que ten o con-
cello en preto de tres
anos e o segundo en
toda a súa historia.
O seu antecesor, Fer-
nando Fernández, es-
tivo no seu posto
preto de tres décadas,
ata a súa xubilación en 2019.

A funcións do novo policía
abranguerán dende a xestión de
tráfico, realización de notifica-

cións e elaboración de informes
ata a coordenación coa Garda
Civil e os Servizos de Emerxen-
cias, entre outras.

As Neves volve a ter un axente de policía local

P
or segundo ano consecu-
tivo o goberno de Covelo
aposta pola promoción tu-

rística do Concello na cidade de
Vigo. Segundo explicou a conce-
lleira de Turismo, Lourdes Enes, a
promoción faise a través de tres
valos publicitarios de grandes di-
mensións e un monoposte na
avenida de Madrid nunha zona
comercial á altura das gasolinei-
ras e na entrada da cidade tamén
nesta mesma avenida pero á al-
tura do seminario.

Ademais, na estrada VG-20, na
saída da circunvalación e rotonda

da Zona Franca-Bouzas, os condu-
tores e acompañantes poderán
descubrir “Covelo é Natureza Vívea”
e na Avda. Ricardo Mella-cruce
praia Vao “Covelo é Sabor Víveo”.

A oferta está baseada na ri-
queza paisaxística, gastronómica
e patrimonial do Concello de Co-
velo, como rutas de sendeirismo
e visitas guiadas ao serradoiro
dos Carranos, rutas do Museo
Pazo da Cruz e a experiencia de
observación de estrelas dende o
observatorio do Alto do Castelo
do Faro, que é un dos puntos
mais altos de Pontevedra.

"Vacacións verdes" en Covelo
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A
s Termas de Melgaço foron o lugar
elixido para presentar a XXIX edi-
ción da Feira do Requeixo e do Mel,

que terá lugar nas Neves o 15 e 16 de
abril. O acto coincidiu coa presentación da
‘Festa do Alvarinho e do Fumeiro 2022’,
que acollerá a localidade portuguesa unha
semana máis tarde: do  22 ao 24 de abril.

Ao acto acudiron o presidente da Cámara
Municipal de Melgaço, Manoel Batista Cal-
çada, e os alcaldes de Arbo, Horacio Gil, e
A Cañiza, Luis Piña.

Este 2022, logo de dous anos sen cele-
brarse, As Neves recupera o ‘formato habi-
tual’ da feira e organiza diferentes actos
ao longo dos días previos, comezando o
vindeiro martes, día 29, co ‘Concurso de
Receitas con Requeixo’, no obradoiro do
centro EFA A Cancela.

A programación continuará o 6 de abril
co ‘Requeixo Miúdo’, actividade educativa
con requeixo e mel, no CEIP Marquesa do
Pazo da Mercé; o día 9, no Pavillón Muni-
cipal disputarase o Campionato de Bád-
minton, ‘IV TTR As Neves’; o domingo, 10,
será a ‘Andaina do Requeixo e do Mel’, con
saída ás 9:30 dende a Praza do Concello e
ás 10:30  dende a casa do forestal de San

Xosé de Ribarteme, e rematará en Cerdeira,
o día 13, chegará o momento do ‘Show-
cooking’, tamén nas instalacións de EFA A
Cancela.

Venres 15
O ‘día forte’ será o ‘venres santo’, día

15, que comezará coa apertura da feira ás
11:00h; Animación musical, con ‘O cego
na feira’; seguirá a recepción na Casa do
Concello, ás 11:30h.; ás 12:00h. Iñaki
Bretal, integrante do Grupo Nove, chef do
Restaurante O Eirado da Leña, galardoado
cunha Estrela Michelín, será o encargado
do ‘Pregón Gastronómico’e da entrega dos
premios do Concurso de Receitas con Re-
queixo.

Pola tarde, dende as 16:30h. ábrese o
momento dos máis pequenos, con ‘A má-
quina do tempo’, actuación a cargo de
Teatro Ghazafelhos; de 17 a 20:00h.se-
guirán distintas actividades na Casa da
Xuventude, ademáis, ese venres e o sá-
bado, día 16, estará aberto un espazo
infantil permanente.

Xa a última hora, concerto na Praza
Maior, a cargo da Guadi Galego, dentro
do Programa Musigal da Deputación de
Pontevedra.

Sábado 16
Ás 11:00h. apertura da feira; ás 13:00h.

a tradicional ‘Vermú musical’ na Praza
Maior, coa Coral Santa Mariña, das Neves; 

ás 18:00h,concerto no mesmo lugar, a
cargo de Paraíso Canto e ás 20:00h.
Clausura da Feira.

Melgaço acolle a presentación da XXIX Feira do Requeixo e
do Mel das Neves que terá lugar o 15 e 16 de abril
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C
on motivo do día da ár-
bore o 21 de Marzo, os
rapaces de cuarto da

ESO e primeiro de Bacharelato
do IES Pazo da Mercé levarán a
cabo unha plantación de 200 ár-
bores autóctonas nun terreo ce-

dido pola comunidade de mon-
tes de Taboexa.

Esta actividade enmárcase
dentro dun proxecto chamado
"As Neves verde autóctono" que
foi seleccionado entre máis de
50 de toda España pola organi-

zación de Ayuda en Acción como
gañador das subvencións 1Pla-
net4All, proxecto da Unión Eu-
ropea, que financiarán con
24.000 euros seis proxectos de
acción climática liderados por
xóvenes en toda España.

"As Neves Verde Autóctono" 

O
Alcalde Luis Piña asi-
nou o Decreto de adxu-
dicación do sistema de

control horario que rexerá a xor-
nada laboral dos empregados do
Concello. A empresa MHP SER-
VICIOS DE CONTROL SL, adxudi-
cataria deste contrato de
prestación de servizos será a
encargada de suministrar, ins-
talar e manter este sistema por
un importe de 1.260€ anuais
durante un período de tres
anos, con dous anos mais pro-
rrogables.

Este sistema permitirá com-
patibilizar o control de horarios
coa xestión das vacacións e os
diferentes tipos de permisos la-
boráis, períodos de baixas e ela-

boración de calendarios. Tamén
permitirá elexir alomenos 3 for-
mas distintas de fichar ao co-
mezar e rematar a xornada la-
boral, a reconexión automática

do sistema de control de horarios
en caso de pérdida da sinal wi-
fi, a rectificación de fichaxes,
previa solicitude e o control do
administrador do sistema.

Novo sistema de control laboral
municipal na Cañiza

O
Concello das Neves re-
duciu nun 70% o custo
do alumeado público,

logrando un aforro de 85.000€,
este ano, no recibo da luz, gra-
zas ao paso do 99% do alu-
meado público á tecnoloxía
LED.

Esta iniciativa, que abrangue

2.500 puntos de luz, vén de
completarse coa modificación
de 65 dos 68 cadros eléctricos
públicos e cunha redución do
50% da potencia en quilowatios,
pasando de 347 a 163. En total,
o aforro no 'recibo' que paga o
Concello pasará dos 125.000€
de 2021 a 37.500€ este 2022,

o que representa 85.000€ me-
nos.

A maior parte da inversión
realizada procede de achegas
do Instituto para a Diversifica-
ción e o Aforro de Enerxía (IDAE),
dependente do Ministerio para
a Transición Ecolóxica e o Reto
Demográfico.

Aforro enerxético nas Neves 

A
lternativa por Mondariz
(AporM) denunciou que o
Concello de Mondariz

perde anualmente unha subven-
ción de 25.000€ para o servizo
de orientación laboral. O con-
trato da técnica que está á fronte
do servizo rematará o vindeiro
mes de outubro, xa que o go-
berno municipal de Mondariz, o
pasado mes de febreiro, renun-
ciou a solicitar a renovación do
servizo ante a Xunta de Galicia. 

O servizo empezou a prestarse
en 2017 en Mondariz sendo al-
calde X. Carlos Montes Bugarín e
prestábase por igual aos solici-
tantes de Mondariz e Mondariz
Balneario. AporM informa que
este servizo é un clave para o

fomento do emprego en Mondariz.
Para febreiro de 2022 no Concello
había 363 persoas desempregadas
dun total de 4.394 habitantes, o
que supón unha taxa do 20,12%
das persoas en idade de traballar. 

Denuncian que Mondariz perde unha
subvención de 25.000€ ao ano

N
otas sobre os cesteiros
de Mondariz", promo-
vida polo Concello de

Mondariz en 2020 a través dunha
subvención do programa "O Teu
Xacobeo", é un dos tres filmes
galegos seleccionados para com-
petir polos premios a Mellor
Filme e Mellor Filme Galego na
17ª edición da Mostra Interna-
cional de Cinema Etnográfico do
Museo do Pobo Galego (MICE)

Proxectarase o día 1 de abril,
ás 20:30 horas, no Teatro Principal

de Santiago de Compostela, de
xeito aberto ao público. A pro-
dución do documental sobre a
tradición cesteira de Mondariz
foi o primeiro paso para visibilizar
este legado social e cultural que
dependía da transmisión informal
de coñecementos de pais a fillos
e que se perdeu rapidamente nas
últimas décadas do século pasado,
sobre todo coa chegada do plás-
tico que agora tanto denostamos
pola falta de sostibilidade me-
dioambiental. 

A tradición cesteira de
Mondariz chega ao MICE 2022

O
feito de ser unha com-
petencia impropia e os
cambios implantados na

recente reforma laboral aprobada
a finales do pasado ano levaron
aos Concellos de Mondariz e de
Mondariz Balneario a non solici-
tar subvencións para técnicos do
servizo de Orientación Laboral,
dentro da liña de subvención
convocada ao efecto dende a
Xunta para 2022.  Os dous conce-
llos viñan compartindo o servizo

nos ultimos anos.
Para dar conta dos efectos

desta situación, o goberno muni-
cipal de Mondariz convocou pre-
viamente aos portavoces dos gru-
pos politicos con representación
municipal  para informar e realizar
unha valoracion conxunta da si-
tuación.  No transcurso da reunión
os portavoces  manifestaron en-
tender as razóns que levaron ao
goberno á toma de tal decisión,
calificándoa como razoable.

Mondariz e Balneario non
acceden ás axudas en
Orientacion Laboral

N
o marco do Plan Municipal de Mellora de
Camiños Municipais, o Concello de Arbo
iniciou o ensanche e mellora do Vial da

Igrexa Santa Maria de Arbo a Capela de San Pedro,
cun investimento de 202.988,56 € euros e que per-
mitirá facilitar o tránsito e o acceso aos nucleos
de poboación da Granxa en Arbo. 

Na actualidade este camiño secundario presenta
o firme nun estado moi deteriorado que dificultan
a circulación. 

Melloras viarias en Arbo
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A
Câmara Municipal e a
AEVC uniram-se com o ob-
jetivo preparar a manifes-

tação de interesse para uma
candidatura aos Bairros Comer-
ciais Digitais, no âmbito no do-
mínio da Transformação Digital
do Plano de Recuperação e Resi-
liência (PRR). O objetivo é que o
Bairro Digital de Viana do Cas-
telo envolva cerca de 500 comer-
ciantes, integrando as principais
artérias do centro histórico,
numa aposta no comércio e ser-
viços da cidade.

De acordo com o Presidente
da Câmara Municipal, Luís Nobre,
o Município “prevê alcançar im-

pactos do projeto na revitaliza-
ção, competitividade, resiliência
do ecossistema empresarial e
promoção da competitividade
de Viana do Castelo como uma
cidade sofisticada para novas
experiências na área do turismo,
comércio, cultura e lazer”.

O projeto visa promover e es-

timular a revitalização económica,
modernizar o comércio, aproxi-
mando-o às principais tendências
digitais e aos consumidores, numa
iniciativa que pretende que Viana
do Castelo se assuma como uma
cidade mais digital, mais inova-
dora e mais inclusiva, privile-
giando o comércio eletrónico, a
integração logística e, principal-
mente, as experiências de con-
sumo digitais ou híbridas.

Recorde-se que o Plano de
Recuperação e Resiliência (PRR)
prevê a criação de 50 Bairros
Comerciais Digitais, podendo o
incentivo, a fundo perdido, che-
gar aos 2 milhões de euros.

Câmara e Associação Empresarial querem
criar Bairro Comercial Digital em Viana

V
iana do Castelo foi convi-
dada a ter um papel de
destaque na 586ª edição

da Feira de Março, que acontece
de 25 de março a 25 de abril no
Parque de Feiras e Exposições de
Aveiro. A Câmara Municipal de
Viana do Castelo e a Vianafestas
marcam, assim, presença no
átrio principal da maior mostra
económica da Região Centro,
apresentando as tradições e as
paisagens do concelho, com des-
taque para as Festas em Honra
de Nossa Senhora da Agonia.

O stand de Viana do Castelo
apresenta o Traje à Vianesa, o
bem trajar e bem ourar, os ca-
beçudos e gigantones, apresen-
tando igualmente um pequeno
tapete de sal para demonstrar
as tradições da ribeira durante
a Romaria d’Agonia. 

A rainha das romarias vai re-
alizar-se este ano, de 17 a 21 de
agosto, com o programa com-
pleto, após dois anos de restrições
devido à pandemia de Covid-19.

O Vereador da Cultura, Manuel
Vitorino, marcou presença no
primeiro dia da Feira de Março,
acompanhado pelo Presidente
da Câmara Municipal de Aveiro,
José Ribau Esteves, pelo Presi-
dente da Entidade Regional de
Turismo do Centro de Portugal,
Pedro Machado, e ainda pelo
Vice-Presidente da autarquia
aveirense, Rogério Carlos.

A Feira de Março conta com
uma área de 48.000 metros qua-
drados, entre 38.000 ao ar livre
e 10.000 em espaço interior.
Acolhe 237 empresas expositoras,
dos vários setores, e com uma
centena de espetáculos, entre
folclore, música portuguesa, dan-
ça e outros. O evento integra
ainda divertimentos e concertos
ao longo de 32 dias.

Viana na 586ª edição da Feira de Março em Aveiro

A
24 de março de 2022, a Câ-
mara Municipal de Monção,
apresentou e lançou a

“Marca Monção”, no Cine Teatro
João Verde. Uma marca nascida a
partir das formas do nosso Patri-
mónio cultural e edificado, da
união do nosso Povo, do sorriso
de bem receber das nossas Gentes.

Da autoria da empresa Marka-
Branka, agência criativa local, a
nova identidade do Município de
Monção é mais do que gráfica.
Na sua essência, identifica Mon-
ção, ao mesmo tempo que orga-
niza e comunica o Município,
aglutinando a Câmara Municipal,
as suas Áreas de Ação, os Serviços
e Equipamentos Municipais.

Esta nova identidade traz con-
sigo, também, uma assinatura
com história e para história:
“Monção Deixa Marca”. Por muitas
vezes que Monção seja visitado,
em todas elas Monção deixa marca.
Foi esta a razão pela qual, a Câ-
mara Municipal decidiu escolher
esta assinatura, com o objetivo
de a comunicar a todos e em

todos os lugares.
Enquanto marca territorial úni-

ca, de expressão contemporânea,
que afirma uma realidade evidente,
a “Marca Monção” assume-se não
só como um verdadeiro instru-
mento de posicionamento, como
também, pressupõe uma evolução
na comunicação e na forma como
Monção interage com os residentes
e visitantes.

Por ser totalmente capaz de
identificar Monção, de uma forma
ímpar e incomparável, esta marca
foi criada para, enquanto elemento
de diferenciação e afirmação, per-
durar no tempo. Indubitavelmente,
para afirmar Monção como uma
marca global. 

A sua representação gráfica,
mais do que combinar tradição e
contemporaneidade, e respeitar
a história, não abdica da palavra
“Monção”. Nela, Monção, na sua
forma mais simples e pura, traja
de forma icónica, com tipografia
própria (Monsans), para transmitir,
cá dentro e além-fronteiras, porque
deixa marca.

Apresentação e lançamento
da Marca Monção

O
Aquamuseu do Rio
Minho celebrou mais um
“Dia Mundial da Árvore”

e o início da primavera. Entre os
dias 16 e 18 de março, técnicos
do Aquamuseu colocaram, em di-
versas árvores do Parque de Lazer
do Castelinho, 50 caixas-ninho
decoradas por cerca de 250 crian-
ças das escolas do concelho de
Vila Nova de Cerveira.

Simultaneamente, também se
procedeu a uma limpeza e manu-
tenção das caixas-ninho já exis-

tentes, ação que permitiu verificar
uma taxa de ocupação superior a
75%, com ninhos de pássaros no
seu interior.

Aquamuseu assinala Dia da Árvore
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A
s Férias Mutantes estão de volta
com mais uma edição no período
da Páscoa. Promovidas pela “Co-

médias do Minho”, realizam-se entre 11
e 14 de abril, destinando-se a jovens
entre 12 e 18 anos, através da realização
de oficinas artísticas nos 10 municípios
do Alto Minho. As inscrições, até 4 de
abril, são gratuitas.

Inseridas no âmbito da iniciativa “Cul-
tura para Todos”, Programa Norte 2020,
constituem momentos de trabalho coletivo
imersivo, através da prática artística nas
áreas da dança, teatro e música, permi-
tindo o cruzamento de experiências e

conhecimentos variados e um forte en-
volvimento dos participantes. 

Cada grupo explora determinada oficina
de trabalho, sendo orientado por um ar-
tista educador. No caso de Monção, a
área escolhida foi o teatro, com formação
a cargo de Nuno Leão, licenciado em
teatro pela Escola Superior de Teatro e
Cinema de Lisboa. As quatro sessões,
das 10h00 às 13h00 e das 14h00 às
16h30, decorrem na Biblioteca Municipal
de Monção. (TLF: 251 649 015)

Comédias do Minho: https://www.co-
mediasdominho.com/portfolio/ferias-mu-
tantes-pascoa/

Férias Mutantes estão de volta

M
ais de uma dezena de escolas de
música e projetos de educação
musical portugueses e galegos

reuniram a 25 a 27 de março, em Paredes
de Coura, para o Vira Fest, numa iniciativa
promovida pelo Município de Paredes de
Coura no âmbito do Rock com Todos, in-
serido no projeto Cultura para Todos.

Com um programa composto por con-
ferências, partilha de experiências, ensaios
e concertos, o Vira Fest é um espaço de
reflexão sobre o papel das escolas de
música e projetos de educação musical
como promotores da inclusão de diversos
setores da população.

A Voz do Rock (Viseu), Skoola - Aca-
demia de Música Urbana (Lisboa), A Mú-
sica dá Trabalho, da Omnichord (Leiria),
Descúbreas (Pontevedra, Galiza), Música
e Inclusão no Alto Minho, Tum Tum Tum
(Gondomar, Porto e Matosinhos) e Serviço
Educativo das Comédias do Minho (Mel-
gaço, Monção, Paredes de Coura, Valença
e Vila Nova de Cerveira) são alguns dos
projetos de educação musical reconheci-
dos, assim como o coro sénior do projeto

Couração CLDS 4G, que juntamente com
os showcases e concertos dos combos
da Academia Valentim de Carvalho, Rocks-
chool Porto, Escola Estúdio do Pejão,
Estudo Bonobo (Pontevedra, Galiza), Alle-
gro Música (Vigo, Galiza) e da própria
Escola do Rock de Paredes de Coura dão
corpo a esta edição do Vira Fest.

Produzido pela Associação Cultural
Rock’n’Cave e com coordenação do Space
Ensemble, responsável pela direção de
formação e atividade da Escola do Rock
de Paredes de Coura, a edição deste ano
do Vira Fest é dirigida ao público em
geral, docentes e alunos de escolas de
música e artísticas, e a técnicos que tra-
balham com diversos setores da popula-
ção, numa iniciativa em que todas as
atividades são de entrada livre.

Este encontro insere-se num conjunto
de atividades de trabalho contínuo do
projeto Rock com Todos, financiado pelo
Norte 2020 - Programa Operacional Re-
gional do Norte, no âmbito dos projetos
Programação Cultural em Rede e Cultura
para Todos.

Paredes de Coura promove Vira Fest

O
concelho de Caminha vai
ter um novo hospital
privado. O anúncio foi

feito pela Câmara de Caminha
que adianta que aquela unidade
hospitalar contará com um Ser-
viço de Atendimento Permanente,
um Bloco Cirúrgico, uma Unidade
de Internamento e uma Unidade
de Medicina Nuclear, num inves-
timento que chega a 12.8 mil-
hões de euros, sendo que mais de
9 milhões se destinam à aquisi-
ção de equipamentos altamente
especializados e meios comple-
mentares de diagnóstico.

A autarquia esclarece que “o
investimento tem um prazo de
execução de dois anos a contar
do licenciamento camarário e visa

dar resposta, a partir de Caminha,
às necessidades da população do
Alto Minho, abrangendo os seus
230 mil habitantes, sem deixar
de ter em conta o potencial do
território galego.

Está previsto que o novo Hos-
pital de Caminha crie 60 postos
de trabalho diretos na área da
saúde e de suporte à atividade
hospitalar.

Para Miguel Alves, Presidente
da Câmara Municipal de Caminha,
“este é um investimento que re-
sulta de muitos meses de trabalho
e cooperação”.

Para além do Serviço de Aten-
dimento Permanente que permitirá
o acesso a cuidados médicos du-
rante 24 horas, o novo hospital

terá 12 camas na Unidade de In-
ternamento para Cirurgia, três sa-
las no Bloco Operatório e mais
12 camas que acomodarão, entre
outros, o serviço de Pediatria. 

A atividade do equipamento
estará, contudo, centrada na Uni-
dade de Medicina Nuclear, funda-
mental para o diagnóstico e a
deteção de doenças oncológicas,
que evitará deslocações regulares
da população ao Porto, Coimbra
e Lisboa para acederem a meios
complementares de diagnóstico
e terapêutica em procedimentos
de média complexidade.

O novo Hospital de Caminha
representa a primeira grande
aposta da HCA Healthcare em
Portugal, grupo empresarial ame-

ricano que é o maior operador
privado, na área da oncologia,
em todo o mundo, e que realiza
este investimento através da filial
britânica.

O pedido de Informação Prévia
efetuado pelo particular vai entrar
nos serviços municipais nos pró-
ximos dias e vai ser analisado
com todo o rigor. Posteriormente,
estando tudo em conformidade,
seguir-se-á o processo de licen-

ciamento e, a nossa expetativa é
que tenhamos o novo Hospital a
funcionar a meados de 2024. 

O tempo, agora, é dos proce-
dimentos técnicos, da recolha de
pareceres e das decisões urba-
nísticas finais. Caminha está na
rota dos grandes investimentos
públicos e privados e vamos con-
tinuar a trabalhar para criar mais
e melhor economia para o con-
celho de Caminha.

Caminha vai ter um novo hospital privado

O
s quatro municípios do Vale do
Lima - Arcos de Valdevez, Ponte
da Barca, Ponte de Lima e Viana

do Castelo- apresentaram, há dias, em
Ponte de Lima, o projeto ‘Loureiro do
Vale do Lima’.

Trata-se de uma iniciativa em parceria
com 39 produtores daquele território e
contempla um investimento de cerca de
200 mil euros

Manuel Pinheiro, o presidente da Co-
missão de Viticultura da Região dos Vinhos
Verdes, frisou que este é “um ponto de
partida para todo o território”. Recordou,
a propósito, o trabalho dos concelhos de
Melgaço e de Monção a valorizar o alva-
rinho, uma casta que já saiu daquele te-
rritório e preconizou que no Lima se pros-

siga outra estratégia, porque, disse, “o
Vale do Lima não é cópia”.

“Um vinho, um território” e “uma
casta, o vale inteiro” são ideias que a
representante da agência Razão, Luísa
Carvalho, apontou, sublinhando que se
valorizar a casta, em associação com o
rio Lima, a história, a cultura e as gentes,
explicou.

Já os autarcas dos quatro municípios
envolvidos vincaram a ideia de, a partir
deste, avançar com cooperação mais es-
treita em outros setores. Paulo Sousa,
vice-presidente da Câmara Municipal de
Ponte de Lima, parafraseou Manuel Pin-
heiro, ao considerar que é um “ponto de
partida” para mais trabalhos dos municí-
pios do Vale do Lima em conjunto. 

Vale do Lima associa-se na valorização 
do vinho loureiro
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Ponte de Lima está envolvida,
com os outros municípios do
Vale do Lima, numa campanha
de promoção do vinho da casta
Loureiro. E este liga com o Sa-
rrabulho, o ícone desta terra!

Este projeto, tendencialmente,
terá de ser sempre associado aqui-
lo que é a gastronomia do nosso
território e que faz também com
que esta realidade se imponha e
tenha sucesso. Porque devemos
potenciar aqui duas grandes mar-
cas dos nossos territórios, o vinho
e o turismo, mas, ao mesmo tem-
po, associá-los às marcas das
vilas e cidade que caracterizam o
Lima e que fazem com que, com
o ganho de escala, se potenciem,
através das mesmas, dois produtos
e, com isso, estimulamos aquilo
que é a economia da região.
NOVOS MERCADOS PARA O
VINHO
Setor vitícola não sofreu com a
pandemia. E, agora… com a
guerra na Ucrânia?

Aquilo que queremos é fazer
com que isso possa ser antecipado
com projetos desta natureza. O
futuro das vendas dos vinhos é
uma incerteza. Teríamos, aqui,
de alguma forma, a produção que
era vendida, nomeadamente, para
os países de leste… Pode ter,
neste momento, alguma queda,
mas o que queremos e o que nos
estamos a preparar é no sentido
de dissipar essas perdas com
novos mercados. 
Quando se candidatou a presi-
dente de Câmara, apontou seis
pilares. Qual o que lhe merece
maior prioridade?

Não posso dizer que um é mais
prioritário que os outros, até por-
que, se satisfizermos esses pilares,
temos muitas áreas importantes
daquilo que é a nossa atuação na
sociedade civil.

Agora foi conjugarmos isso em
seis temas, de forma a concen-
trá-los e a desenvolvê-los num
conjunto, dentro das áreas que
competem umas com as outras,
que se encostam. 
EDUCAÇÃO E CULTURA
Mas, entre eles…

Todos eles. Mas, na minha opi-
nião, o primordial, isso que faz
uma sociedade evoluir é a Educa-
ção e a Cultura. 
Depois da pandemia, Ponte de
Lima, tal como outras terras,
vai assistir ao regresso das suas
principais festas, as Feiras
Novas, em setembro próximo.
Vai ter o programa a que nos
habituamos ou vão-se registar
algumas modificações?

Aquilo que desejo é que possam
ser, ainda, mais grandiosas porque
é o retomar de uma grande tradição
que esteve parada dois anos. Sen-
timos e achamos que a população
a deseja. Vão ser participadas não
apenas as grandes festas de Ponte
de Lima, como as festas tradicio-
nais de todo o Alto Minho.
Ponte de Lima é o concelho
mais jovem no Alto Minho. E o
seu presidente o mais jovem
presidente de Câmara. Isso é
um potencial, uma mais valia
com vista ao futuro do con-
celho e da região?

É um bom indicador, mas não
é suficiente para que possamos

fazer aqui uma inversão daquilo
que tem sido o último quadro e o
último paradigma daquilo que é
a evolução da nossa sociedade.
Temos de ter uma aposta muito
grande nas políticas de incentivo
à natalidade, de incentivo e apoio
à infância das crianças e o apoio
às famílias para que possamos,
certamente, inverter aquilo que
é uma tendência de todo o país.
Ponte de Lima tem os polos in-
dustriais da Gemieira e Quei-
jada. Qual o ponto da situação?

Temos dois polos industriais
em funcionamento e um concluído.
Nos que estão em funcionamento
está tudo vendido. As empresas
estão a fixar-se. Temos um que
está concluído - o do granito das
Pedras Finas – em que temos as
empresas à espera para se fixarem.
As locais, como é lógico. É espe-
cífico para uma área daquilo que
é a nossa atividade da exploração
do granito.

Estamos, agora, a iniciar, tam-
bém a construção do polo de Cal-
velo que, apesar de se ter há
cerca de três meses, tem tido já
bastante procura.
CAMINHO DE SANTIAGO MAIS
PERCORRIDO
Ponte de Lima é também um
dos pontos marcantes na pas-
sagem do Caminho de Santiago,
tendo até, entre portas, um al-
bergue para os peregrinos?

Ponte de Lima tem uma loca-
lização estratégica. Estamos no
centro da região do Minho, temos
o caminho português de Santiago
que será o mais ancestral a passar
por aqui, o mais concorrido e,

também, um dos elementos dife-
renciadores e potenciadores da-
quilo que é o nome de Ponte de
Lima. Devo-lhe dizer que cerca
de 20 por cento dos peregrinos
que chegam a Santiago passam
por aqui. Um número que faz
com que esta seja também um
mar de uma Meca naquilo que é
o caminho de Santiago.
Ponte de Lima fez, neste mês
de março, 897 anos. É vila
desde 1125, uma data anterior
à nacionalidade (1143). Faltam
três para os 900 anos…

Estamos a trabalhar no sentido
de umas grandes comemorações
dos 900 anos. É uma data muito
marcante. Festejá-la com grandeza
e dignidade daqui a três anos cai
dentro do nosso mandato. Possi-
velmente com a ALTERAÇÃO DO
FERIADO MUNICIPAL. Está sempre
ligado aquilo que são as festas
religiosas do concelho (Feiras No-
vas), mas queremos que a altera-
ção para a data de atribuição do
foral (4 de março) traga mais al-
guma dignidade aos festejos.
O que já está esboçado a pen-
sar nos 900 anos?

Calma. Temos as nossas sur-
presas, vamos apresentá-las, vão
ser um sucesso, aquilo que desejo
é que sejam bem aceites pela
população. O que estamos aqui a
fazer é, única e exclusivamente,
elevar o nome do concelho de
Ponte de Lima.
É presidente de Câmara naquele
que sempre foi um bastião do
CDS/PP. Aliás, é vice-presi-
dente da estrutura distrital e
presidente da concelhia. Este

partido atravessa um período
difícil de sobrevivência e, per-
gunta-se, que futuro terá?

Aquilo que espero e porque
sou um fervoroso adepto daquilo
que são os princípios do nosso
partido, é que este possa, em
breve, ver-se renovado e melho-
rado e, novamente, conquistar
aquilo que era o seu posiciona-
mento à direita.

É dos partidos fundadores da
democracia e, como tal, faz falta.
Preencheu aquilo que foi um es-
paço de memória, de respeito dos
nossos principais princípios de-
mocrata-cristãos de um país que
foi democrata-cristão durante mui-
tos anos. Acho que isso se deve
manter. Devemos apenas fazer
com que essa mensagem possa
chegar à população, são esses os
nossos princípios e também dos
fundadores. Ao mesmo tempo,
temos um projeto para Portugal.
Coisa que alguns novos partidos
não têm. 
A terminar, quer deixar uma
mensagem aos vizinhos da Ga-
liza, leitores deste jornal, que
vêm até Ponte de Lima?

Sim. Os galegos são conside-
rados irmãos dos portugueses, ir-
mãos aqui da Região Norte; aquilo
que desejo é que eles possam vir
a Portugal desfrutar sempre do
nosso território porque cá, temos
a certeza, e eles têm-na, também
serão sempre muito bem recebidos.
Que a vossa região possa crescer
com a nossa e possamos continuar
neste espírito de irmandade du-
rante muitos e muitos anos.

Manuel S.

Vasco Ferraz | Presidente da Câmara de Ponte de Lima

“Já se preparam, para 2025, 
os festejos dos 900 anos e

alteração do feriado municipal”

E
m setembro de 2013 foi eleito vereador da Câ-
mara Municipal de Ponte de Lima e, passados
oito anos, é eleito presidente com maioria ab-

soluta de mandatos. Vasco Ferraz é, aos 42 anos de
idade, o mais jovem presidente de Câmara no Alto
Minho naquele que é o município mais jovem, em

termos de média de idade dos seus habitantes, de
toda esta região.

Engenheiro civil, casado e pai de dois filhos me-
nores, Vasco Ferraz é, ainda, presidente da estrutura
concelhia de Ponte de Lima e vice-presidente da
distrital do CDS/PP.
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N
o dia 1 e 2 de abril, em
Valença, decorre a final
do Corta-Mato Escolar.

Este evento marca o regresso das
provas nacionais do Desporto Es-
colar à cidade de Valença, sem
dúvida, uma das provas mais em-
blemáticas do Desporto Escolar
Nacional.

O Corta-Mato Escolar Nacional
reúne os alunos apurados nas
provas escolares locais e regionais
e irá receber a alegria e entu-
siasmo de cerca de 1000 alunos
e professores que viajarão de
todas as partes do país, de forma
a participar na final da prova a
nível nacional.

O Coordenador Nacional do
Desporto Escolar, Rui Carvalho,
assume que este é “um momento
esperado por toda a estrutura do
Desporto Escolar, assumindo-se
como uma festa do desporto e
do atletismo escolar, sendo que
implicou o envolvimento de mil-
hares de alunos e de professores
em todo o país".

Já o Presidente da Câmara Mu-
nicipal de Valença, José Manuel

Carpinteira, refere que “este even-
to, enche-nos de orgulho e, si-
multaneamente de responsabili-
dade, por recebermos perto de
um milhar de jovens de todo o
país para a realização de uma
das provas rainhas do Desporto
Escolar na Fortaleza de Valença,
o nosso ex-libris patrimonial, his-
tórico e identitário”.

De referir que, em constante
sintonia com a Câmara Municipal
de Valença, este evento teve uma
colaboração ativa, de toda uma
comunidade escolar do Agrupa-
mento de Escolas “Muralhas do
Minho” de Valença, desde os alu-
nos, que se mostraram, desde o
início, disponíveis para participar
como voluntários, do pessoal não
docente, que se mostrou dispo-
nível em colaborar, de professores,
que participaram na organização
do evento nas mais variadas ta-
refas, e claro, de toda uma direção
que se envolveu de forma pró-
ativa, a arranjar soluções para
que toda a organização corresse
da melhor forma, assegurando
alojamento e alimentação ade-

quados a jovens desportistas e
todos os que os acompanham.
Assim sendo e no que diz respeito
à prova propriamente dita, no
primeiro dia do evento, após a
receção das comitivas, será re-
alizada uma cerimónia de abertura,
que se realizará pelas 21h00, no
pavilhão nº 1 de Valença, onde
estará presente toda a comunidade
escolar envolvida nesta final, bem
como, inúmeras personalidades
representativas do sector da Edu-
cação, do Desporto e do Município. 

No dia 2 de abril, a partir das
9h00, o Corta-Mato Escolar Na-
cional iniciará, com os atletas a
competir pelas Muralhas da For-
taleza de Valença, esperando-se
uma manhã muito animada em
terras minhotas.

O Corta-Mato Escolar Nacional
é uma das mais importantes provas
do calendário desportivo anual
do Programa do Desporto Escolar.
De destacar a importância que o
mesmo teve para alguns atletas
de referência no contexto do des-
porto nacional, como é o caso da
Marta Pen ou Patrícia Mamona.

Esta competição é organizada
pela Direção-Geral de Estabeleci-
mentos Escolares - Direção de
Serviços da Região Norte (Coor-
denação Regional do Desporto Es-
colar do Norte), sob a coordenação
da Direção-geral da Educação –

Divisão do Desporto Escolar (Coor-
denação Nacional do Desporto Es-
colar), contando ainda com o im-
portante apoio na coprodução da
Câmara Municipal de Valença e o
Agrupamento de Escolas “Muralhas
do Minho”, de Valença.

Corta-Mato Escolar nacional em Valença do Minho

A
Festa do Alvarinho e do Fumeiro de
Melgaço (FAFM) começou, em 1995,
por se apresentar como uma mostra

de produtos locais para as populações lo-
cais. Com o passar dos anos tornou-se
numa festa reconhecida a nível nacional.

Produtores de Alvarinho e de Fumeiro
da sub-região Monção-Melgaço marcam pre-
sença na Festa. Graças a uma promoção
adequada ao evento e a algumas parcerias
importantes, a FAFM é hoje um evento in-

contornável das festas gastronómicas do
país, atraindo pessoas dos diversos pontos
do território nacional e também um grande
número de espanhóis, sobretudo da Galiza.

Pretende-se que o certame constitua
um momento alto na estratégia traçada
pela Autarquia para a promoção dos pro-
dutos locais de qualidade e das atividades
que com eles se relacionam, como sejam
os vinhos alvarinhos, o fumeiro, o artesa-

nato, o turismo, a gastronomia e outros,
bem como uma oportunidade única para a
criação e a consolidação de laços entre os
agentes do comércio, os consumidores e a
produção.

Em conjunto, todos estes produtos, reú-
nem cuidadosamente as potencialidades, as
riquezas e as especialidades do nosso mundo
rural, permitindo construir uma oferta inte-
grada e completa para o visitante.

Festa do Alvarinho e do Fumeiro de 22 a 24 de abril




